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P A U L H Ö R B I 0 B R és G U S T I W O L F 
pazar főszereplésével 

BÉCSI VIG ASSZONYOK 
A biedermayer Bécs romantikus kedves, megható és dalban gazdag regénye 

A szegedi tábla szeptemberben 
visszaköltözik régi épületébe 

7 torvényszékkel és 25 járásbírósággal bővül hatásköre 
teljes bizonytalanság az egyetemi kérdések körül — Szily államtitkár 
Nyilatkozata szerint most még nem tárgyaltak a jogikar visszaállításáról 

és a központi épület felépítéséről 

v*. 

V 

(3. Délmagyafország munkatársától) Két 
naPja — mint ismeretes — Szegeden tárgyalt 

, Süly Kálmán knltnszminiszteri államtitkár. A 

) Megbeszélések —, amelyek egymást követően 

a városházán, az egyetemen és az íté-

lőtáblán —, kedden este fejeződtek be, amikoris 

** államtitkár) visszautazott Budapestre, hogy 

j®lentést tegyen Hóman Bálint kultuszminisz-

^nek. A kétnapos tárgyalások részleteiről 
,eta hangzott el tájékoztató nyilatkozat és je-

l l e g m ég az egész kérdéskomplexum bizony-
fofonítajfe látszik, az égyetem ügyének fejlődé-

' téf mgg nem ieh,ct megítélni. Jelenleg 

homály fedi mindazokat a kérdése-
ket, amelyek megoldását Szeged nyil-
vánossága a legnagyobb érdeklődéssel 
várja és amelyek természetszerűleg 

s merültek fel a Délvidék visszaszerzé-
sével kapcsolatosan, 

Átezetes jelenleg még nem lehet megítélni, 
( °Pyan fejlődött 

a jogikar visszaállítása, valamint a 
központi épület felépítésének ügye. 

^ azonban kétségtelennek látszik, ez pedig 

r Fogy a szegedi ítélőtábla — amely a Délvi-
visszatérésével visszanyerte egész régi te-

foféí — visszatér eredeti széképületébe. Ez-

9 kapcsolatosan a legsürgetőbben félmerülnek 
j. J^goldásra váró egyetemi kérdések, amelye-

íelenleg még bizonytalanság takar. 

n mennyire fejlődött az egyetem ügye-

l j előkészítése, jelenleg megítélhetetlen, mi-

üs Kálmán államtitkár kijelentette, bogy 

t„  a szokásos látogatását tette a szegedi 
etemen és nem nyilatkozott sem a jogikar 

sem pedig a központi egyetem 
in ^ t é s ének ügyéről. Valószínűnek kell tarta-

lék v' ^ogy ezekben a kérdésekben illetékes tá-

akkor kerül sor, ha az államtitkár 
t^" ^ f c s jelentést lesz miniszterének. Természo-

' h°Sy ebben a stádiumban is 

?Z0Sed nyilvánossága a legnagyobb 
®réleklödéssel és figyelemmel várja az 
gveteni jogi karának visszaállítását, 

8a'amin! a központi épület fclcpilcsct, 

53 inkább, mivel Hóman Bálint kultusz-
lszter először díszdoktorrá avatásán, mnjd 

B e l v á r o s i M o z i 

Szerdán és csütörtökön utolsó napok 

^ANETTE MffCDONAID 
és EDDY NELSON 

pompás filmremeke, az 

HOLD 

a H'drthy Miklós-egyetem megnyitása alkalmá-

val kijelentette, hogy újabb területi gyarapo-
dás esetén helyreáll a szegedi egyetem épsége, 
raiértis a jogikar szüneteltetése Csak ideigle-

nesnek tekintendő. A Délvidék visszatérése pe-

dig egyenesen sürgetően követeli az egyetem 

integritásának megvalósítását. 

A keddi tárgyalások 

Kedden délután Szily Kálmán államtitkár 

ujabb hosszabb megbeszélést folytatott az egye-

temen Szent-GyöTgyi Albert rektorral és érte-

sülésünk szerint a tanácskozásokba bevonták az 

egyetem tanácsának több tagját is. Az egye-

temről az államtitkár az Ítélőtábla épületébe 
ment, ahol Falkay Gyula táblaelnökkel foly-

tatott megbeszélést, majd utána megszemlélte 
a táblának már régebben is szűk és alkalmatlan 
épületét. A délután folyamán több ujabb meg-

beszélést tartottak', amelyen jelen volt Tukats 
Sándor főispán és Pálfy József polgármes-

ter is. 

A megbeszélés ntán a főispán és a polgár-

mester kijelentette, hogy a kétnapos tárgyalá-

sokról nem kívánnak nyilatkozni, a nyilatkoza-

tot Szily államtitkár fenntartotta magának. 

Szily Kálmán államtilk&r 

mindössze a következőket mondotta? 

— Tulajdonképpen jelenleg nincsen 

mondanivalóm a nyilvánosság számára. 

Mostani szegedi tartózkodásom nem más, 

mint a szokásos évi egyetemi látogatás, 

amelyet kormánybiztosi minőségemben 

szoktam as egyetemeknél fenni. 

Szent-Györgyi rektor 
a megbeszélésekről 

Kedden délután a megbeszélések befejezése 

után Szent-Györgyi Albert rektor a következő 

nyilatkozatot tette: 

— A megbeszéléseken nem kerültek szóba 
azok a kérdések, amelyek az egyelem szempont-
jából a Délvidék felszabadulásával kapcsola-
tosak. As államtitkár úr időnként szokásos lá-
togatását tette egyetemünkön, természetesen 

felhasználtuk az alkalmat arra, hogy kivánsá-
gainlcat előterjesszük. Az államtitkár úr a tőle 

megszokott megértéssel fogadta az előterjesz-

téseket és közölte, hogy kéréseinket tolmácsolni 
fogja a kultuszminiszter úrnál 

— A szegedi közvéleményt meg kell nyug-

tatni — folytatta a roktor —, hogy a mostani 
tárgyalások más irányzaja nem jelenti azt, 
hogy az egyelem kibővítésére irányuló eddigi 
tárgyalások eredménytelenek volnának• A kér-

j dés jelailcg még nem időszerű, de mód nyílik 

' majd arra, hogy a légközelébbi jövőben meg-
I tárgyalhassuk a kultuszminiszter úrraL 

D É L M Á G Y'AR OR S Z A G 
SZERDA, 1941. ÁPRILIS 30. 3 

Ó v á s ! 
Amidőn szíves tudomására kívánjuk l»«tt-
ni Szeged város közönségének, hogy a 
nemzetek vetélkedő filmgyártásnak egyik 
legnagyobb és legértékesebb alkotását, a 

Kék hosef vói^yF 
c. k. millió dolláros Columbia filmjét 
Szegeden a Belvárosi Mozi valószínűleg 
még éhét végén a közönségeié viszi,fel-
hívjuk mindenki figyelmet, hogy a film 
nem tévesztendő össze a Metró filmgyár 
tagadhatatlanul nagy értékű szenzációs 
»Uj holdt-jával. A 

Kék h o * « * vöNye 
egy misztikus, eltűnt világ csodálatos 
szépségeit tárja elénk, az a film, melyet 
soha nem fog elfelejteni senki, akár csak 
a Ilindu síremléket. 

A Belvárosi Mozi igazgatósága 

A* ítélőtábla visszatér 
régi epületébe 

Annak ellenére, bogy az elhangzott nyilat' 

kozatok szerint a. kétnapos megbeszéléseken 

konkrét formában nem kerülhettek szóba art 

egyetemmel kapcsolatos kérdések, befejezett 

ténynek látszik, hogy az ítélőtábla már a kö-
zeljövőben visszatér régi épületébe. Ezt erősí-

ti meg az a nyilatkozat, amelyet kedden dél* 

ben Falkay Gyula ítélőtáblai elnök tett. 

— Az ítélőtábla épülete már régóta neut 

megfelelő, mint az köztudomású — mondotta 

Falkay elnök. — Ez a tény most még jobban 

nyilvánvalóvá válik, amikor az ítélőtábla igét* 

jelentékenyen kibővült és visszakapja egész és 
megcsonkítatlan régi területét. Eredetileg is a 

szegedi táblához tartozott a szabadkai, az űjvi-

Csak a kor lesz szép 
a lakása, ha bútorát 
n á l unk vásárolja! 

A S Z T A L 

MESTE 
L O S - k 

R EK B 

B ú t o r c s a r n o k a 
^ i Szendrényi Géza és Társai, 

. Szeged. Dugonics-tér 11. • 
Telefonszám: 11—28. 4 » K2 

déki, a kikindai, a beéskcrcki és a zomboti tör-

vényszék, hozzájön még ebhez a pan~c.s~0.vai és 

a fehértemplomi, úgy, bogy 

összesen hét törvényszékkel, 25 já-
rásbírósággal bővül ki a szegedi 

tábla kerülete. 

A szegedi és a bajai törvényszékkel cgyüt'L 

összesen kilenc törvényszék tartozik tehát t 

szegcdi ítélőtáblához, míg a gyulai törvényszék 

visszakerül Nagyváradhoz. 

— Azzal, hogy visszakaptuk egész rég! ierü-

letünket, gondoskodni kell természetesen as) 

Ítélkező tanácsok számának felemeléséről. Je-

lenleg mindössze kct_ polgári és két büntetőta-

nács működik, legalább ugyanennyit kell fel-
állítani, de setleg még ennél is többet, hiszen 
nemcsak hét új törvényszék ügyeiről lesz szó, 
hanem a tábla hatáskörébe tartoznak a magyan 

és a szerb földbirtokreformmal kapcsolatos 

ügyek is. 

— Bejelentettem az államtitkár; úrnak — 

folytatta Falkay Gyula táblaelnök —, bSgy a 

Dugonics-téri eredeti épületünkhöz ragaszko-
dom és annak visszaadását szeptember l-re ké-

ld ezer néző beszél 

a szezon nagy magyar sikeréről, 

100 euren éneklik az uj KARÁDY-slágert 

EGY TÁL LENCSE 
KARÁDY, JÁVOR, 

CSORTOS, KISS MANYI, MALY, MAKLÁRY 
Mindennap 5, 7, 9 « 
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